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 Protokół nr 138/2018 

z posiedzenia Zarządu Powiatu 

w dniu 5 kwietnia 2018r. 

 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Zarządu – pan Andrzej Ochlak /lista obecności stanowi 

załącznik nr 1/.  Na wniosek przewodniczącego rozszerzono porządek posiedzenia o 

następujące punkty: 

 

1. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 

powiatu nowomiejskiego za 2017 r. 

2. Zapoznanie się z uchwałą RIO.IV-0120-66/18 z dnia 23 marca 2018 r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Nowomiejskiego sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Powiatu Nowomiejskiego za rok 2017. 

 

Do proponowanego porządku Członkowie Zarządu nie zgłosili żadnych uwag.  Za przyjęciem 

zmienionego porządku obrad głosowali: A. Ochlak, K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. Stanowi on załącznik nr 2.  

 

Pierwszym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie protokołu nr 136/2018 z 

posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 15 marca 2018 r.  

 

Pan Starosta zapytał, czy ktoś ma uwagi do protokołu. 

Członkowie Zarządu nie zgłosili uwag do protokołu. 

  

Zarząd jednogłośnie przyjął protokół. Za głosowali: A. Ochlak, K. Trzaskalska, B. Grzywacz, 

M. Buliński. 

Pani A. Stajszczak wstrzymała się od głosu. 

Drugim punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie ustanowienia inspektora nadzoru inwestorskiego nad realizacją  inwestycji 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1244N Skarlin – Lekarty – Nowy Dwór”. 

/na posiedzenie weszła pani Joanna Robaczewska – zastępca dyrektora ZDP z/s w Kurzętniku/ 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. 

Trzecim punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyrażenia zgody na dysponowanie nieruchomością na cele budowlane /Bielice/ 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Robaczewska poinformowała, że gmina Biskupiec buduje oświetlenie drogowe na 

skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej i powiatowej. Dodała, że część oświetlenia wchodzi w pas 
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drogi powiatowej. W związku z powyższym konieczne jest udzielenie prawa do dysponowania 

nieruchomością na cele budowlane. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. 

Czwartym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyrażenia zgody na dysponowanie nieruchomością na cele budowlane /Mroczno/ 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Robaczewska poinformowała, że dysponowanie nieruchomością jest związane z budową 

przyłącza elektroenergetycznego. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. 

 

Pan Starosta poinformował, że Wojewoda uruchamia środki na infrastrukturę drogową, wnioski 

można składać do 15 kwietnia. Dodał, że powiaty mogą składać wnioski na dwie drogi, 

natomiast gminy mogą złożyć wniosek na jedną drogę. Wyjaśnił, że na remont drogi do 1 km 

nie potrzeba wykonania dokumentacji. Nadmienił, że można uzyskać dofinansowanie do 80 % 

przedsięwzięcia. Stwierdził, że należy podjąć decyzję czy składać wnioski. Dodał, że należy 

pamiętać o przełomach na drogach powiatowych, które będzie trzeba wyremontować. 

Poinformował, że nie wiadomo czy powiat uzyska dofinansowanie na remont dróg. 

Pani Robaczewska stwierdziła, że należałoby przygotować projekty na remont dróg, na których 

wystąpiły przełomy. Dodała, że dokumentacja na remont w/w dróg jest uproszczona. 

Pan Buliński zapytał jakie są to odcinki. 

Pani Robaczewska odpowiedziała, że najgorszy odcinek drogi jest Mroczenko – Grodziczno, 

ok. 700m, na tym odcinku występowały już przełomy. Następny odcinek to Bratuszewo pod 

Brzozie Polskie, odcinek na Kaczym Bagnie oraz w Tereszewie - ten odcinek być może uda się 

wyremontować w ramach innej inwestycji. Ponadto dodała, że jest również odcinek przełamany 

jednostronnie na Osówku o długości ok. 1 km.  

Pan Buliński stwierdził, że  w jednym wniosku można uwzględnić kilka odcinków. 

Pani Robaczewska odpowiedziała, że tak ale z tego co zrozumiała to muszą to być odcinki w 

jednym ciągu komunikacyjnym. Dodała, że remont drogi powyżej 1 km wymaga decyzji 

środowiskowych. Poinformowała, że do 15 kwietnia składa się tylko i wyłącznie oświadczenia, 

nie trzeba przedstawiać uchwały budżetowej, gdzie jest wpisana inwestycja. Dodała, że 

wystarczy oświadczenie, że na dzień podpisania umowy z Wojewodą inwestycja zostanie 

wpisana do budżetu powiatu. Nadmieniła, że umowa z Wojewodą zostanie najprawdopodobniej 

podpisana na początku czerwca.  

Pan Buliński stwierdził, że jak najbardziej należy skorzystać z tej szansy i złożyć wnioski. 

Dodał, że na spotkaniu z Wójtem Gminy Nowe Miasto Lubawskie padła propozycja, żeby 

złożyć wniosek na brakujący odcinek drogi przed Skarlinem, gmina zadeklarowała 100% 

wkładu własnego. 

Pani Robaczewska stwierdziła, że można składać wnioski na odcinki do 1 km, natomiast tam 

jest odcinek o długości ok. 2,5 km, dlatego też w tej chwili nie ma możliwości 

wyremontowania całego odcinka drogi. Dodała, że jeżeli chodzi o parametry i kryteria jakie 

należy spełnić we wniosku to odcinek drogi Mroczenko – Grodziczno najlepiej wpisuje się w 

program, ponieważ na tym odcinku jest usytuowany most, gdzie można wykonać remont 

balustrad.  
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Pani Wicestarosta dodała, że wielokrotnie zgłaszała ten odcinek drogi do remontu. Dodała, że 

po zimie dokonały się przełomy na tym odcinku i nie można po nim jeździć, są ustawione 

ograniczenia prędkości.  

Pani Grzywacz stwierdziła, że jeżeli są pieniądze w budżecie to jak najbardziej należy wykonać 

remonty przełomów na drogach. Ponadto stwierdziła, że należy wziąć pod uwagę deklarację 

Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

Pan Starosta dodał, że należy pamiętać o dwóch najgorszych odcinkach, na których wystąpiły 

przełomy. 

Pan Buliński stwierdził, że jeżeli Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie deklaruje 100 % 

wkładu własnego to można wykonać trzy odcinki dróg. 

Pani Robaczewska poinformowała, że odcinek drogi na Osówko również wpisuje się w projekt, 

ponieważ w palnie zagospodarowania przestrzennego jest tam usytuowany park wiatrowy. 

Pan Buliński stwierdził, że należy złożyć wniosek na remont drogi przed Skarlinem, natomiast 

za środki z wkładu własnego Gminy Nowe Miasto Lubawskie wykonać trzeci odcinek drogi. 

Pani Grzywacz dodała, że popiera propozycję pana Bulińskiego, ponieważ na każdej sesji Rady 

Gminy powraca sprawa remontu w/w drogi. 

Pan Starosta podsumował, że Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie zadeklarował 100 % 

wkładu własnego, natomiast Wójt Gminy Biskupiec zadeklarował 50 % wkładu własnego. 

Dodał, że  przedstawił również sprawę złożenia wniosków na drogi powiatowe Wójtowi Gminy 

Grodziczno. Poinformował, że dzisiaj spotka się z Wójtem Gminy Grodziczno celem 

omówienia powyższej kwestii. 

Pan Buliński stwierdził, że decyzja w sprawie wyboru dróg musi być podjęta dzisiaj, ponieważ 

w przyszłym tygodniu należy złożyć wnioski. 

Pan Starosta odpowiedział, że wniosek na odcinek drogi przed Skarlinem będzie złożony, 

natomiast jest kwestia jaką drugą drogę wybrać czy  Mroczenko – Grodziczno, czy na Osówko. 

Pan Buliński stwierdził, że należy wybrać drogę o najgorszej nawierzchni czyli Mroczenko – 

Grodziczno, natomiast za środki które przekaże Gmina Nowe Miasto Lubawskie na wkład 

własny wykonać drogę na Osówko. 

Pani Robaczewska dodała, że jeszcze dzisiaj odbędzie się objazd dróg, na których wystąpiły 

przełomy. Poinformowała, że na najbliższe posiedzenie Zarządu zostanie przygotowana 

informacja, gdzie wystąpiły najgorsze przełomy dróg oraz jaki będzie koszt naprawy tych 

odcinków. 

W związku z powyższym Zarząd wybrał następujące drogi do przygotowania wniosku tj. drogę 

Mroczenko – Grodziczno oraz odcinek drogi przed Skarlinem. 

/pani J. Robaczewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 

 

/Pan Starosta opuścił posiedzenie Zarządu, prowadzenie obrad przejęła pani Wicestarosta/ 

Piątym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w 

sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Powiatu 

Nowomiejskiego.  

/na posiedzenie weszła pani Anna Marchlewska-Barczewska – dyrektor PCPR/ 

 

Pani Marchlewska – Barczewska poinformowała, że ocena zasobów pomocy społecznej została 

przesłana do Urzędu Wojewódzkiego, gdzie została zaakceptowana. 

Pani Wicestarosta odczytała projekt uchwały. 

 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za 

głosowali: K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. Stajszczak, M. Buliński. 

/pani A. Marchlewska-Barczewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 
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Szóstym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyboru podmiotu, któremu zostanie zlecona realizacja zadania publicznego pn. 

Aktywizacja niepełnosprawnych. 

 

Pani Sekretarz poinformowała, że wszystkie oferty były opublikowane na stronie internetowej 

powiatu, na BIP-ie oraz na tablicy ogłoszeń. Dodała, że zgodnie z informacją pani Haska nie 

zgłoszono żadnych uwag do ofert.  

Pani Wicestarosta odczytała projekt uchwały. 

 

Informacja pani Jolanty Haska – pełnomocnik ds. organizacji pozarządowych stanowi załącznik 

nr 3. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. 

 

Siódmym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyboru podmiotu, któremu zostanie zlecona realizacja zadania publicznego pn. 

Promowanie tradycji kulturowych w powiecie nowomiejskim /Stowarzyszenie 

Uniwersytet Trzeciego Wieku/ 

 

Pani Wicestarosta odczytała projekt uchwały. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. 

Ósmym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyboru podmiotu, któremu zostanie zlecona realizacja zadania publicznego pn. 

Promowanie tradycji kulturowych w powiecie nowomiejskim/ Stowarzyszenie 

Wspierające Rozwój Wsi Jamielnik/ 

 

Pani Wicestarosta odczytała projekt uchwały. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: K. Trzaskalska, A. Stajszczak, M. Buliński. 

Pani B. Grzywacz wstrzymała się od głosu. 

 

Dziewiątym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie wyboru podmiotu, któremu zostanie zlecona realizacja zadania publicznego pn. 

Turystyka i krajoznawstwo. 

 

Pani Wicestarosta odczytała projekt uchwały. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. 
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Dziesiątym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie akceptacji złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Obóz 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Powiatu Nowomiejskiego z udziałem młodzieży 

Powiatu Oldenburg 2018”. 

/na posiedzenie weszła pani Jolanta Domżalska – inspektor ds. pozyskiwania funduszy 

pomocowych/ 

 

Pani Domżalska poinformowała, że wnioskowana dotacja z Polsko-Niemieckiej Współpracy 

Młodzieży wynosi 63 360,00 zł. 

Pani Wicestarosta odczytała projekt uchwały. 

Pani Stajszczak zapytała ilu będzie uczestników obozu. 

Pani Domżalska odpowiedziała, że 125 osób. Dodała, że z Urzędu Marszałkowskiego 

otrzymano dotację w wysokości 3 200 zł /wnioskowano o kwotę 5000 zł/, ponadto gminy 

również składają się na dofinansowanie obozu. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. 

Stajszczak, M. Buliński. 

/pani J. Domżalska opuściła posiedzenie Zarządu/ 

 

/pan Starosta wszedł na posiedzenie Zarządu i przejął prowadzenie obrad/ 

Jedenastym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 

sprawie planu naboru uczniów na rok szkolny 2018/2019. 

/na posiedzenie weszła pani Barbara Orłowska – naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i 

Promocji/ 

 

Pani Orłowska szczegółowo omówiła plan naboru uczniów na rok szkolny 2018/2019.  

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. Stwierdził, że w § 1 należy uzupełnić sformułowanie      

„na rok szkolny 2018/2019”. 

 

Zarząd po przyjęciu poprawki jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak,              

K. Trzaskalska, B. Grzywacz, A. Stajszczak, M. Buliński. 

 

/pani B. Orłowska opuściła posiedzenie Zarządu/ 

Pierwszym punktem z rozszerzenia porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu 

Powiatu w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego powiatu nowomiejskiego za    

2017 r. 

 

Pani Skarbnik omówiła sprawozdanie finansowe powiatu nowomiejskiego za 2017 r. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, K. Trzaskalska, B. Grzywacz,   

A. Stajszczak, M. Buliński. 

Drugim punktem z rozszerzenia porządku posiedzenia było zapoznanie się z uchwałą 

RIO.IV-0120-66/18 z dnia 23 marca 2018 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu Nowomiejskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Nowomiejskiego za rok 2017. 

 

Pani Skarbnik poinformowała, że opinia RIO jest pozytywna. 

Uchwała RIO.IV-0120-66/18 z dnia 23 marca 2018 r. stanowi załącznik nr 4. 
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Dwunastym punktem porządku posiedzenia było omówienie kwestii podziału powiatu na 

okręgi wyborcze. 

 

Pani Sekretarz poinformowała, że dane zawarte w informacji są danymi według stanu na         

dzień 31 marca 2018r. Dodała, że nic się nie zmieniło w stosunku do informacji przekazanej na 

Zarządzie w dniu 15 marca. Wyjaśniła, że tak jak poprzednio informowała, gmina Grodziczno 

nie osiąga wymaganej liczby mandatów. W związku z powyższym zgodnie z Kodeksem 

wyborczym jest potrzeba połączenia Gminy Grodziczno z inną gminą w jeden okręg wyborczy. 

Dodała, że Wojewoda wydał zarządzenie z dnia 12.02.2018r., zgodnie z którym powiat 

nowomiejski musi dokonać wyboru 17 radnych do Rady Powiatu. Poinformowała, że zostanie 

przygotowana uchwała Rady Powiatu w tej kwestii. Ponadto dodała, że propozycja połączenia 

gmin /projekt uchwały Rady Powiatu/ musi być przesłana do zaopiniowania gminom, które 

będą połączone w jeden okręg wyborczy. Nadmieniła, że projekt uchwały zostanie również 

przesłany do komisarza wyborczego. Wyjaśniła, że zgodnie z opinią radcy prawnego to Zarząd 

kieruje do gmin uchwałę w sprawie podziału powiatu na okręgi wyborcze. 

Pan Buliński stwierdził, że na decyzję dotyczącą połączenia gmin powinna mieć wpływ 

wartość mandatów w poszczególnych gminach obliczona przed zaokrągleniami tj. przy 

połączeniu Gminy Grodziczno i Gminy Kurzętnik wartość mandatów przed zaokrągleniem 

wynosi 6,02, natomiast przy połączeniu Gminy Grodziczno i Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

wartość mandatów przed zaokrągleniem wynosi 5,71. 

Pani Wicestarosta zapytała czy muszą być połączone ze sobą gminy sąsiadujące. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie jest określone w przepisach,  iż muszą być połączone ze 

sobą gminy sąsiadujące, jest zapis, że łączy się dwie gminy. Dodała, że logiczne jest żeby 

połączyć gminy, które ze sobą sąsiadują. Nadmieniła, że Kodeks wyborczy przewiduje 

zaokrąglenia mandatów.  

Pani Wicestarosta zgłosiła wniosek, żeby na sesje Rad Gmin pojechała pani Sekretarz i 

przedstawiła radnym wyliczenia dotyczące ilości  mandatów. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że radni gminni otrzymają wyliczenia dotyczące ilości 

mandatów. 

Pan Buliński dodał, że w gminach są urzędnicy, którzy zajmują się wyborami. 

Pan Starosta zapytał członków Zarządu jakie połączenie gmin proponują. 

Pan Buliński odpowiedział, że proponuje połączenie Gminy Grodziczno z Gminą Kurzętnik. 

Pani Grzywacz odpowiedziała, że proponuje połączenie Gminy Grodziczno z Gminą Kurzętnik. 

Pani Stajszczak odpowiedziała, że proponuje połączenie Gminy Grodziczno z Gminą 

Kurzętnik. 

Pani Wicestarosta odpowiedziała, że proponuje połączenie Gminy Grodziczno z Gminą 

Kurzętnik. 

Pani Sekretarz poinformowała, że przygotuje projekt uchwały Rady Powiatu zgodnie z decyzją 

Zarządu. 

 

Informacja w sprawie podziału powiatu na okręgi wyborcze stanowi załącznik nr 5. 

 

Ostatni punkt stanowiły sprawy różne. 

 

Pan Starosta odczytał pismo z Brodnickiego Centrum Caritas, które stanowi załącznik nr 6, w 

sprawie dofinansowania realizacji inwestycji dotyczącej rozbudowy Bursy Szkolnej dla 

młodzieży szkół podstawowych, gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych.  

Pani Skarbnik poinformowała, że w powyższej sprawie wystąpiła do radcy prawnego oraz do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z zapytaniem czy można przekazać dofinansowanie na 

powyższą inwestycję. Wyjaśniła, że uzyskała odpowiedź, iż nie można przekazać dotacji na 



7 

 

w/w inwestycję. Dodała, że tak jak było do tej pory musi byś ogłoszony konkurs dla organizacji 

pozarządowych na realizację określonego zadania. Nadmieniła, że porozmawia o powyższej 

kwestii z panią J. Haska – pełnomocnikiem ds. organizacji pozarządowych oraz z księgowymi z 

innych gmin, ponieważ pismo o podobnej treści zostało również przesłane do gmin. 

 

Starosta podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

 

                                                                                                   Przewodniczący Zarządu 

                                                                                                          Andrzej Ochlak 

Protokół sporządziła                                                                         

Ewelina Kubacka                                        


